
Protokół Nr XIII/11
z XIII sesji Rady Miasta Piły z dnia 25 października 2011 r. 

odbytej w sali widowiskowej Młodzieżowego Domu Kultury w Pile 
(czas trwania od godz. 12,00 do 17,00).

Obrady XIII sesji  Rady Miasta  Piły otworzył  Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły  Janusz 
Kubiak stwierdzając, że w sesji uczestniczy 22 radnych, nieobecny Przewodniczący Rady Miasta 
Piły Rafał Zdzierela – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Janusz  Kubiak  powitał  przybyłych  gości  –  lista 
obecności stanowi załącznik do protokołu.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Janusz Kubiak  odczytał list pożegnalny z związku ze 
śmiercią Pana Zygmunta Kufla - list stanowi załącznik do protokołu.

Radni minutą ciszy uczcili pamięć zmarłego.

Przedstawiciel  Stowarzyszenia  STREETBALL  POLSKA  Pan  Ryszard  Cudak  podziękował 
władzom miasta oraz bezpośrednim organizatorom turnieju koszykówki ulicznej za bardzo dobrą 
organizację tego turnieju. Szczególne podziękowania Pan Ryszard Cudak skierował do głównego 
organizatora imprezy Radnego Tomasza Pochylskiego.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Janusz Kubiak przedstawił pismo Prezydenta Miasta 
Piły w sprawie  wprowadzenia  do porządku obrad sesji  projektu uchwały w sprawie  określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych – pismo stanowi załącznik do protokołu.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc, uzasadniając powyższą prośbę przypomniał, 
że  mówił  na  posiedzeniach  Komisji,  że  taki  projekt  uchwały  może  się  zjawić. Pan  Prezydent 
poinformował, iż Ministerstwo Finansów, w obwieszczeniu, określiło minimalne stawki podatku od 
środków transportowych. Stawki, które obowiązywały w Gminie Piła były niższe od minimalnych, 
określonych  przez  Ministra,  wobec  czego  zachodzi  potrzeba  doprowadzenia  tych  stawek  do 
minimalnego poziomu i z tego powodu przedstawiony jest ten projekt uchwały.

Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od środków transportowych głosowało 19 radnych, 3 radnych wstrzymało się 
do głosu - projekt uchwały został umieszczony w porządku obrad jako 5a – druk nr 194.

Za przyjęciem porządku obrad sesji opowiedziało się 18 radnych, 3 radnych wstrzymało się 
od głosu.

Porządek przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy 

XII a XIII sesją Rady Miasta Piły – druk nr 183.

3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk nr 191.

4. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2011 rok – druk nr 188, 192.
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5. Projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości – druk nr 189, 193.

5a.  Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków   

transportowych – druk nr 194.

6. Projekt  uchwały w sprawie  likwidacji  zakładu  budżetowego pod nazwą Miejski  Zakład 

Gospodarki Mieszkaniowej w Pile celem przekształcenia w jednostkę budżetową pod nazwą 

Miejski Zakład Gospodarki Mieszkaniowej w Pile – druk nr 187.

7. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Piły w rejonie ul. Głuchowskiej i al. Powstańców Wlkp. - druk nr 186.

8. Informacja  o stanie  realizacji  zadań oświatowych za  poprzedni  rok,  w tym o wynikach 

sprawdzianu i egzaminów – art. 5a ust. 4 ustawy z dnia 7 września 1991 roku o systemie 

oświaty– druk nr 190.

9. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  na  temat  oświadczeń  majątkowych 

składanych przez radnych Rady Miasta Piły – druk nr 185.

10. Informacja Prezydenta Miasta Piły z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych  – 

druk nr 184.

11. Interpelacje i zapytania – druk nr 182.

12. Wolne wnioski i informacje.

13. Zamknięcie obrad.

Informację  w  sprawie  protokołu  z  XII  sesji  Rady  Miasta  Piły  przedstawił 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  –  informacja  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Za przyjęciem protokołu z XII sesji opowiedziało się 8 radnych.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Janusz Kubiak, z przyczyn technicznych, zarządził 

reasumpcję głosowania.

Protokół z XII sesji Rady Miasta Piły został przyjęty jednogłośnie, bez odczytania.

Ad-2/

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XII 

a XIII sesją Rady Miasta Piły została przyjęta bez uwag – informacja stanowi załącznik do 

protokołu – druk nr 183.
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Ad-3/

Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym,  zwłaszcza  z  wykonania  uchwał  Rady  Miasta  Piły  zostało  przyjęte  do 

akceptującej wiadomości – sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu – druk nr 191.

Ad-4/

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2011 rok, wraz z autopoprawką, 

przedstawiła Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska – druk nr 188 i 192.

Przewodniczący Komisji  poinformowali o wyrażeniu przez Komisje Rady pozytywnej opinii o 

powyższym projekcie uchwały.

Radna Wiesława Sztaba poruszyła sprawę przeznaczenia kwoty 130 tys. na organizację Festynu 

Świątecznego, połączonego z Wigilią dla mieszkańców Piły. Radna stwierdziła, że jest kryzys, brak 

jest pieniędzy na podwyżki dla pracowników administracji i obsługi w oświacie, środków brakuje 

na wiele rzeczy. Radna proponowała, by Festyn odbył się np. w hali widowiskowej MOSiR, w 

Pilskim  Domu  Kultury,  w  Aquaparku  lub  w  innym  miejscu,  w  którym  można  zorganizować 

imprezy świąteczne, można jarmark zorganizować na ulicy Śródmiejskiej,  z wkładem własnym, 

łącznie z zaprogramowaniem pieniędzy na stragany. Radna uznała, iż jest za organizacją ciepłych 

posiłków dla  ubogich,  ale  nie  w sposób zaproponowany,  a  np.  poprzez  Bank  Żywności,  który 

zgromadził wiele artykułów, mogą być przygotowane paczki dla ubogich, mogą być zaplanowane 

ciepłe posiłki  np.  przy Kościołach.  Radna uznała,  że ponownego przemyślenia wymaga sprawa 

wydatkowania kwoty 130 tys. zł.

Radny Paweł Dahlke stwierdził, że po przeanalizowaniu tematu przeznaczenia kwoty 130 tys. zł 

na Festyn, w tym przeznaczenia kwoty na zakup domków, Radni Klubu Razem dla Piły postanowili 

wstrzymać się przy głosowaniu tej uchwały z trzech powodów: w dzisiejszych czasach jest to za 

wysoka kwota 130 tys. z przeznaczeniem na imprezę świąteczną, w uzasadnieniu jest napisane, że 

impreza  przewiduje  koncerty,  spotkania  z  mieszkańcami,  ciepły  posiłek,  nawet  gwarantowany 

nastrój przedświąteczny, natomiast brak informacji, że w ramach tego są zakupy domków, trzeci 

element  to  taki,  iż  pomiędzy posiedzeniem Komisji,  gdzie  Radny głosował  za przyjęciem tego 

projektu  uchwały,  a  dniem  dzisiejszym,  pojawiło  się  ogłoszenie  Izby  Gospodarczej  Północnej 

Wielkopolski,  która zaprasza na Jarmark Bożonarodzeniowy przedsiębiorców do wynajmowania 
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domków  po  1200  zł  za  dwa  tygodnie.  Radny  zapytał,  czy  Festyn  Świąteczny  i  Jarmark 

Bożonarodzeniowy, to jest ta sama impreza, a jeśli tak, to wątpliwości, zdaniem radnego, budzi 

finansowanie.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska m. in. stwierdziła:

temat  po  Komisjach  wydaje  się  kontrowersyjny,  a  szkoda,  bo  ubiegłoroczna  Wigilia  Miejska 

spełniła,  w naszej  ocenie,  cel  społeczny,  a głównym przesłaniem tej  Wigilii  jest  cel  społeczny, 

drugorzędnym jest cel komercyjny. Sama impreza przewidziana jest w terminie od 9 do 24 grudnia, 

kulminacyjny weekend, który będzie od 16 – 18 grudnia, nie mówimy tylko ul. Śródmiejska, ale to 

będzie całe centrum Piły, tj. ul.  Ossolińskich, ul. Śródmiejska, Plac Zwycięstwa i Park Miejski, 

gdzie  będą  odbywały się  imprezy towarzyszące.  W Parku Miejskim odbędzie się  iluminacja  w 

wykonaniu  Philipsa,  z  aranżacją  muzyczną  i  programem  artystycznym,  na  ul.  Śródmiejskiej 

Jarmark,  który wykorzysta domki drewniane,  a na Placu Zwycięstwa stanie duży namiot,  który 

pomieści około 500 osób. Przewidziany program artystyczny będzie z udziałem pilskiej uzdolnionej 

młodzieży, ale i zaproszonych gości, którzy opowiedzą jakie są zwyczaje wigilijnych, jakie potrawy 

można  przyrządzić.  Na  koniec  w  niedzielę  Wielka  Gala  Charytatywna  z  udziałem  pilskich 

restauratorów, którzy będą charytatywnie przygotowywać potrawy dla osób potrzebujących. Jeśli 

chodzi o koszty – gdyby nawet oszacować kosztów domków drewnianych, w tej chwili jeszcze 

dokładnie tego nie wiemy, bo cały czas trwają rozmowy, jak ma wyglądać taki domek, żeby mógł 

służyć przez cały rok, a nie tylko w ramach tej jednej imprezy, to już pochłonęłoby lwią część tego 

budżetu,  pomagają  nam  spółki  miejskie,  pomagają  podmioty,  które  w  zeszłym  roku  z  nami 

współtworzyły  imprezę  i  nadal  napływają  osoby chętne  do  udziału  w  tym przedsięwzięciu,  w 

głównej mierze charytatywnym. Budżet 130 tys. obejmuje przede wszystkim tą część produkcyjną, 

czyli zakup domków, wynajęcie namiotu, zainstalowanie oświetlenia i udźwiękowienie sceny oraz 

zaproszenie gości. Jeśli chodzi o zakup domków to należy wziąć pod uwagę fakt, że wynajmując 

powierzchnię  wystawienniczą  już  odzyskamy  dużą  część,  a  w  trakcie  roku  wykorzystamy  je 

kilkakrotnie  i  to  sprawi,  że  obniży  się  koszt  wynajmowanych  powierzchni.  W  tym  roku 

chcielibyśmy spojrzeć na kalendarium 2012 pod względem optymalizacji kosztów i to jest pierwszy 

krok.  Gdyby  nie  wynajmować,  tam  gdzie  jest  to  potrzebne,  przeanalizować,  co  jest  kosztem 

jednorazowym, a co jest kosztem ciągłym, to wtedy warto dokonać zakupu takiego chociażby jak 

powierzchnia  wystawowa,  czy  domki  drewniane.  Biorąc  pod  uwagę   doświadczenia  tych 

wszystkich  imprez,  to  na  imprezy  miejskie  przychodzi  od  5  do  10  tysięcy,  a  w  skrajnych 

przypadkach  nawet  powyżej  30  tysięcy  osób,  trudno  powiedzieć  ile  przyjdzie  przez  te  dwa 

tygodnie,  ale  zakładam,  że  może  się  przewinąć  około  10  tysięcy  osób.  Przygotowania  się 
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rozpoczęły, ale możecie je Państwo uciąć i zdecydujemy, że nie będziemy kontynuować tradycji 

Gali Wigilijnej, to jest nasza wspólna odpowiedzialność jak w tym mieście będziemy tworzyć taką 

przestrzeń społeczną.

Radny Paweł Dahlke ponownie zapytał, czy Festyn Świąteczny i Jarmark Bożonarodzeniowy to 

jest to samo. Ponadto Radny stwierdził, iż nie powiedział, że idea nie jest właściwa, czy zasadna, 

tak jak w zeszłym roku były na to przeznaczone środki,  tak i w tym roku nie było mowy o tym, że 

impreza się nie przyjęła, czy nie sprawdziła. Radny poddał pod wątpliwość następujące elementy – 

kwotę wydatkowanych środków i sposób podejmowania decyzji, sposób informowania radnych.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły  Beata  Dudzińska,  odpowiadając  na  uwagi  radnego  m.  in. 

stwierdziła:

Gala Wigilijna i  Jarmark Świąteczny będą to  imprezy,  które będą odbywały się w tym samym 

czasie,  Gala  Wigilijna  będzie  to  weekend  16-18,  a  Jarmark  Świąteczny będzie  trwał  już  od  9 

grudnia do samej Wigilii. Pani Prezydent stwierdziła, że o tym iż będzie iluminacja była informacja 

na Komisjach i tam nie są ponoszone żadne koszty.

Radny Pawel Dahlke stwierdził, że Pani Prezydent powiedziała, że w ramach organizacji imprezy 

„odzyskamy część środków”, radny uznał, że tak to rozumie, że jest to organizowane wspólnie z 

Izbą  Gospodarczą  Północnej  Wielkopolski,  Gmina  ponosi  nakłady inwestycyjne  na  domki  i  w 

ramach tego, te koszty wynajmowania domków do budżetu wrócą.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska, odpowiadając na  pytanie radnego m. in. 

stwierdziła:

rozważając  możliwość  zakupu domków braliśmy pod uwagę fakt,  że  przestrzeń  wynajmowana 

będzie odpłatna i te pieniądze, które przez Izbę Gospodarczą wpłyną, zasilą budżet Pilskiego Domu 

Kultury, który jest głównym organizatorem tej imprezy.

Radna Wiesława Sztaba stwierdziła,  że  nie  kwestionuje  uroków imprezy,  kwestionuje kwotę, 

która  ma być  wydatkowana w czasach,  gdzie  nie  ma pieniędzy na wiele  innych spraw.  Radna 

stwierdziła, że dała pod rozwagę robienie tych imprez w innych miejscach, by ograniczyć koszty i 

ewentualnie przemyśleć kwestie finansową jeszcze raz. Odnosząc się do imprezy zorganizowanej 

przez Philips  Radna uznała,  że  jego rodzimym obowiązkiem jest  wzbogacanie  organizowanych 

imprez,  Radna  zapytała,  gdzie  są  inni.  Radna  poinformowała,  że  jeżeli  ta  kwota  nie  będzie 
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pomniejszona radni SLD wstrzymają się od głosu.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska m. in. stwierdziła:

Philips  bierze  udział,  od  pewnego  czasu,  w  naszych  przedsięwzięciach,  jest  też  wielu 

współtwórców tej imprezy, jest ich tak wielu, że trudno wszystkich wymienić, będzie czas, by im 

wszystkim podziękować; wspomniane inne miejsca,  gdzie możnaby przeprowadzić ten Festyn - 

cały czas staramy się przenieść to życie do centrum, na ul. Śródmiejską, by ludzie wiedzieli gdzie 

się coś dzieje, centrum miasta jest dobrym punktem, by skupić to życie i naturalnym jednocześnie; 

o kosztach mówiliśmy też na Komisjach, to są koszty związane chociażby z ochroną tj. około 20 

tys. zł,  koszt wynajmu namiotu to następna duża kwota, niefortunnie się stało, że koszt zakupu 

domków nie pojawił się w opisie tego wydatku, ale ta wartość zdejmie nam podobne koszty w 

przypadku kolejnych imprez w przyszłym roku. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki zwracając się do Radnej 

Wiesławy  Sztaby  zapytał  gdzie  taką  imprezę,  na  500  osób,  można  zrobić  w  Domu  Kultury, 

stwierdził, że to ma być zorganizowane dla dużej ilości biednych osób i jest to wszystko w trakcie 

organizacji.

Radna Teresa Kasior zaznaczyła, że ta impreza jest wyjątkowa, masowa, dla wszystkich, nie ma 

ona ludzi dzielić na biednych i bogatszych, ona ma wynikać z serca, cel tej imprezy jest inny, ma 

ona  trwać tyle  dni,  przy takim zabezpieczeniu  organizator  nie  może pozwolić  na  zmniejszenie 

środków, Radna poprosiła by umieć właściwie podejść do sprawy, chociaż wiadomo, że czasy są 

trudne,  ale  takie  przedsięwzięcia  należy  robić  dobrze,  solidnie,  bo  małe  formy  zginą,  będą 

niezauważalne i zamierzony cel nie będzie osiągnięty.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska m. in. stwierdziła:

dużo łatwiej byłoby mi rozmawiać po tym Festynie, bo jestem przekonana, że zgromadzi on nie 

tylko 500 osób, imprezy będą się toczyły w ten szczególny weekend od rana do godz. 19,00 w 

sobotę, a w piątek i w niedzielę w godzinach popołudniowych, jestem pewna, że są to wartości  

oczywiste,  mówimy o  celu,  który z  pewnością  osiągniemy,  to  są  koszty czysto  techniczne,  bo 

gdybyśmy do  tego  celu  wynajęli  agencje  iventowe,  które  takie  imprezy miejskie  obsługują  w 

innych miastach, to nasz budżet na to by nie wystarczył, robimy przez cały rok imprezy, gdzie za 

pomysł,  nie musimy płacić.
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Za podjęciem uchwały, z autopoprawką, głosowało 13 radnych, 9 radnych wstrzymało się od 

głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała Nr XIII/180/11 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad-5/

Projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości, wraz z autopoprawką, przedstawiła 

Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska- druk nr 189 i 193.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski i Komisji Gospodarki 

Miejskiej Mieczysław Karpiński  poinformowali  o wyrażeniu przez Komisje Rady pozytywnej 

opinii  o  powyższym  projekcie  uchwały,  Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych 

Włodzimierz Bystrzycki stwierdził, że projekt ten Komisja omawiała, ale nie głosowała.

Radna Maria Miler stwierdziła, że poprze ten projekt uchwały, ale chciałaby usłyszeć odpowiedź 

na dwa pytania: czy to będzie jedyna podwyżka, w tej kadencji, w podatku od nieruchomości oraz 

czy w tym projekcie uchwały mieszczą się podatki od spółek przesyłowych.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc m. in. stwierdził:

proszę  nie  oczekiwać od mnie  deklaracji,  że  będzie  to  jedyna podwyżka w ciągu czteroletniej 

kadencji, bo nikt rozsądny takiej obietnicy wprost złożyć nie może, wszystko zależy od sytuacji 

gospodarczej, ekonomicznej, która będzie w kraju, jak i w mieście Piła. W odniesieniu do drugiego 

pytania myślę, że chodzi Pani o służebność przesyłu, ale to nie jest tematem tej uchwały.

Radny Zbigniew  Kosmatka przypomniał,  że  na  Komisji  zadał  pytanie,  czy umniejszenie  o  3 

grosze,  podatku  od  nieruchomości  związanej  z  działalnością  gospodarczą,  a  jednocześnie 

zwiększenie o 7 groszy nieruchomości, bez względu na sposób kwalifikowania, bilansuje się, czy 

Pani Skarbnik potwierdza to nadal.

Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska m. in. stwierdziła:

ja  nie  potwierdziłam,  ja  powiedziałam,  że  to  jest  na  plus  dla  Gminy,  tak  powiedziałam,  nie 

powiedziałam, że się bilansuje.

Radny Zbigniew Kosmatka stwierdził, że przyjmuje taką odpowiedź.
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Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc m. in. stwierdził:

odpowiedź była taka, jaką wypowiedziała Pani Skarbnik i ja jej również w taki sposób udzieliłem.

Radny Zbigniew Kosmatka stwierdził, iż uznaje, że ta odpowiedź nie padła, a przynajmniej nie 

będzie padała w przyszłości. W dalszej części wypowiedzi zacytował stwierdzenie „Piła przoduje w 

stosunku do innych miast w wysokości podatku od nieruchomości i nadal próbuje się wydrenować z 

kieszeni mieszkańców i przedsiębiorców około 1 miliona zł” stwierdzając, że słowa te padły  cztery 

lata  temu,  przy  dokonywaniu  zmiany  stawek  m.   in.  podatku  od  nieruchomości  związanej  z 

działalnością gospodarczą. Radny przypomniał, że 11 lat temu, Rada, na wniosek przedstawiciela 

ówczesnej  opozycji,  postanowiła  przyjąć  maksymalne  stawki,  zaproponowane  przez  Ministra, 

uznając jednocześnie, że zostanie wprowadzony cały katalog ulg, które pozwoli przedsiębiorcom 

rozwijać się, a jednocześnie tego rodzaju decyzja da przedsiębiorcom sygnał, że podatki nie będą 

przedmiotem  corocznej  debaty,  ale  będą  stanowiły  pewien  constans,  który  będzie  można 

przyjmować w różnego rodzaju planach, zakładających rozwój przedsiębiorstw. Po tych decyzjach 

na terenie Piły powstały dwa duże zakłady i szereg innych się nieźle rozwijało. W kolejnej kadencji 

obniżono te stawki i ustawodawca wprowadził przepis, że stawki mogą obowiązywać tak długo 

dopóki rada ich nie zmieni. Radny stwierdził, że dzisiaj radni stają przed koniecznością zmiany 

stawek. Są to publiczne pieniądze, pozyskiwane od lokalnych przedsiębiorców, od mieszkańców 

miasta  i  pieniądze  te  służą  temu,  aby zaspakajać  potrzeby tych grup,  które  mają  udział  w ich 

ostatecznym wolumenie.  Radny uznał,  że  skoro  w  trakcie  dyskusji  nad  zmianami  w  budżecie 

wystąpiło  szereg  wątpliwości  związanych,  z  jednej  strony  ze  sposobem  wydatkowania  tych 

środków  publicznych,  a  z  drugiej  strony  z  koniecznością  znalezienia  pieniędzy  na  pokrycie 

oczekiwań określonych grup społecznych, Klub Razem dla Piły wstrzyma się od głosu.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski  stwierdził, że z dużą 

obawą patrzy na wszelkie  podwyżki  podatku od nieruchomości ponieważ dotyczy on nie tylko 

obywateli miasta Piły, ale również mieszkańców Spółdzielni, w której pracuje,  Przewodniczący 

Komisji  wyraził  zadowolenie  z  tak  umiarkowanego  podejścia  do  obowiązku,  jakim  jest 

kształtowanie optymalnego kształtu podatku od nieruchomości.

Radna Wiesława Sztaba  poinformowała,  że  po  posiedzeniu  Komisji  zadzwoniła  do  instytucji 

pytając  o  stanowisko  w  sprawie  podwyżki  podatku  od  nieruchomości,  w  odpowiedzi  Radna 

usłyszała opinię, iż instytucje nie są w stanie zarobić na podwyżki. Radna uznała, że nie należy w 

tym momencie stosować żadnej podwyżki.

8



Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc, odnosząc się do wypowiedzi przedmówczyni, 

m. in. stwierdził:

problem jest trochę szerszy, niż podatek od nieruchomości, kwestia organizacji pracy, odpowiedniej 

ilości  zatrudnionych  osób,  wielu  innych  rzeczy,  w  tym  koniunktury,  to  wpływa  na  poziom 

zyskowności przedsiębiorstw.

Radny Jacek  Bogusławski,  wypowiadając  się  jako przedsiębiorca  stwierdził,  że  obowiązujące 

stawki podatku nie są aż tak bardzo niskie, wszystko zależy od wielkości firmy, którą się prowadzi, 

od  terenu,  który się  zajmuje.  Radny poinformował,  że  ten  problem analizował  na  przykładzie 

innych miast, porównywalnych wielkością, pod kątem, czy w Pile jest tak drogo, Radny stwierdził, 

że  mimo  wszystko  nie  jest  tak  drogo.  Odczytując  fragmenty  wypowiedzi  Prezesa  Izby 

Gospodarczej  Północnej  Wielkopolski  odniósł  się  do  nich  pozytywnie.  Radny  stwierdził,  że 

podwyżka dla przedsiębiorców jest  w granicach 3%, a inflacja wynosi 4 -5 %. Ponadto Radny 

odniósł się do zwolnień od podatku od nieruchomości, zapisanych w uchwale z 2007 r. pytając, co z 

inwestycjami, które są modernizacjami całości obiektu lub ich części w sytuacji, kiedy tworzone są 

miejsca  pracy,  czym  się  różni  nowo  wybudowany  budynek  od  budynku  zmodernizowanego, 

uchwala z 2007 r. mówi tylko o nowych inwestycjach, a więc dlaczego w tamtej uchwale nie ma 

zastrzeżenia, że siedziba i główne miejsce prowadzenia działalności musi być na terenie Gminy 

Piła, tak jak zrobiono to we Wrocławiu i Opolu.

Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska m. in. stwierdziła:

przeanalizowaliśmy uchwały, o których Radny wspominał i dodatkowo uchwałę z Olsztyna,  zapisy 

w naszych uchwałach są mimo wszystko daleko idące. Jeżeli chodzi o porównanie z Olsztynem, to 

praktycznie jest to samo, jeżeli chodzi o Opole, to Opole dodatkowo stosuje zwolnienia z najmu 

czynszu,  my  nie  przewidzieliśmy  w  tym  zakresie,  pewnie  należałoby  się  zastanowić  nad 

zasadnością  takiego  postępowania.  Jeżeli  chodzi  o  Wrocław  –  ta  uchwała  była  szczegółowo 

omawiana  przez  Pana  i  zastanawiam  się  skąd  wzięło  się  stwierdzenie,  że  u  nas  mogą  być 

prowadzone  tylko  inwestycje  nowe,  nasza  uchwała  przewiduje  zwolnienia  budynków,  gruntów, 

budowli na okres jednego roku dla rozpoczynających działalność na terenie Gminy Piła, nie ma 

znaczenia, czy obiekt jest nowy, czy stary.

Radny Jacek Bogusławski  potwierdził,  że nasze uchwały są dalej  idące,  ale chodziło o to,  by 

przedsiębiorcy pozostawali w Pile, bo wówczas w Pile zostają podatki.
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Radny Zbigniew Kosmatka stwierdził, że Radny Bogusławski nie do końca przemyślał zapisy tej 

uchwały,  bo one idą  właśnie w tym kierunku,  aby promować lokalizowanie  inwestycji  w Pile. 

Radny przypomniał, że uchwały z 2007 r. były wywoływane tym, że w odstępie czasu pomiędzy 

pierwszą uchwałą dotyczącą zwolnień, nastąpiły zmiany, zwiększono reżimy w związku z wejściem 

do Unii Europejskiej i stąd pojawiły się przepisy mówiące o górnej i dolnej możliwości udzielania 

wsparcia.

Za podjęciem uchwały,  z  autopoprawką,  głosowało 16 radnych,  1  radny był  przeciwny,  4 

radnych wstrzymało się od głosu, uchwała została podjęta większością głosów –  uchwała Nr 

XIII/181/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-5a/

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

omówiła Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska – druk nr 194.

Radny  Zbigniew  Kosmatka  stwierdził,  że  gmina  ma  obowiązek  przygotowania  uchwały,  a 

przygotowujący projekt uchwały zastosowali stawki minimalne, zgodnie z wymogiem. W dalszej 

wypowiedzi  Radny stwierdził,  że  prowadzący  działalność  transportową  płacą  jakby podwójnie 

podatek,  bo  uregulowaniami  z  lat  dziewięćdziesiątych  zlikwidowano  podatek  transportowy  i 

wpisano do w cenę paliwa, czyli  kupujący paliwo płacą raz,  a niezależnie od tego, przez takie 

uregulowania, płacą podatek drugi raz. 

Radna Maria Miler  interesowała się sprawą ukazania się obwieszczenia w sprawie podatku od 

środków transportowych.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc poinformował, że obwieszczenie musi ukazać 

się  w  Dzienniku  Urzędowym Województwa  Wielkopolskiego,  a  zdarza  się,  ze  ukazuje  się  po 

upływie  trzech  miesięcy  i  po  to,  by  ukazało  się  do  końca  grudnia  będzie  konieczne  podjęcie 

interwencji w tym zakresie 

Skarbnik  Gminy  Piła  Ewelina  Ślugajska  dodała,  że  obwieszczenie  dotyczące  środków 

transportowych ukazało się na stronach Ministerstwa Finansów 13 października br. i  nie można 

było wcześniej przygotować projektu uchwały.
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Radny Jacek Bogusławski zapytał, co by się stało, gdyby Rada nie uchwaliła tej stawki podatku, 

ponadto stwierdził, że 4 grudnia wejdą przepisy, które mają wyeliminować nieuczciwą konkurencję, 

uporządkować rozdrobnioną branżę transportową w Unii Europejskiej, konieczne będzie posiadanie 

odpowiedniej  zdolności  kredytowej,  wykazanej  na  podstawie  rocznych  sprawozdań 

poświadczonych przez zewnętrznego audytora, chodzi o kwotę 9 tysięcy euro za pierwszy pojazd i 

5 tysięcy euro za drugi pojazd i ten audyt  stanowi kolejny koszt dla firm.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc  stwierdził,  że to jest jedna z tych uchwał, 

która musi być podjęta, jest to minimalna stawka, która została określona przez Ministra Finansów, 

przedsiębiorca  musi  wiedzieć  w jakich  warunkach działa,  musi  wiedzieć,  że  w tym roku będą 

obowiązywały takie stawki i dlatego ten temat został wprowadzony na sesję Rady.

Radny Marian Barełkowski  zapytał, po co Rada zajmuje się tym tematem skoro nie ma na to 

wpływu.

Radny Zbigniew Kosmatka, odnosząc się do wypowiedzi Radnego Bogusławskiego stwierdził, że 

transportowcy mają swoje zrzeszenia, m. in. jedno z nich mieści się w Stobnie,  oni już od dawna 

wiedzą o tym, że takie reguły gry będą obowiązywały.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof  Szewc  stwierdził,  że  przyjmowane są minimalne 

stawki, ale mogłyby być zdecydowanie większe i dlatego jest to głosowanie.

Radny Tomasz Pochylski zauważył, że stawki diametralnie rosną, jest to narzucone odgórnie i to 

może być katastrofa dla firm transportowych.

Radny Jacek Bogusławski, odnosząc się do wypowiedzi Radnego Zbigniewa Kosmatki stwierdził, 

że nie wszyscy transportowcy zrzeszeni są w stowarzyszeniach i dlatego nie wszyscy wiedzą o tych 

restrykcyjnych przepisach.

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała 

została podjęta większością głosów – uchwała Nr XIII/182/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ogłoszono 15 minut przerwy.
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Ad-6/

Projekt  uchwały  w  sprawie  likwidacji  zakładu  budżetowego  pod  nazwą  Miejski  Zakład 

Gospodarki Mieszkaniowej w Pile celem przekształcenia w jednostkę budżetową pod nazwą 

Miejski  Zakład  Gospodarki  Mieszkaniowej  w  Pile  przedstawił  Dyrektor  Wydziału 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Edward Karnaś – druk nr 187.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował,  że 

projekt uchwały został przyjęty większością głosów, przy 1 głosie przeciwnym, większość radnych 

uznała,  że poprzez zmianę formy organizacyjnej  gmina będzie ponosiła mniejsze koszty z tytuł 

niepłacenia  podatku  od  osób  prawnych.  Przewodniczący  stwierdził,  że  pozostaje  kwestia 

zapewnienia  lokali  socjalnych  i  ta  kwestia  będzie,  w  przyszłości,  tematem  obrad  Komisji. 

Przewodniczący Komisji wyraził nadzieję, że ta zmiana pozwoli na bardziej racjonalne działanie w 

zakresie kosztów Zakładu.

Radna Maria Miler poinformowała, że będzie głosowała za tym projektem uchwały w nadziei, że 

ta  zmiana  organizacyjna  pozwoli  zracjonalizować  wydatki  na  budownictwo  komunalne.  Radna 

uznała, że należy zmienić politykę mieszkaniową gospodarowania zasobami mieszkaniowymi, bo 

jak na razie blokuje się sprzedaż lokali komunalnych w mieście, czyli część lokali powinna być 

sprzedana z wyższą bonifikatą w taki sposób, żeby najemcy lokali mogli ożywić gospodarowanie tą 

substancją.  Radna  stwierdziła,  że  sprzedaż  lokali  komunalnych  opłacałaby  się  gminie, 

mieszkańcom i najemcom. Radna poprosiła o odpowiedzi na następujące pytania: dlaczego, mimo 

tego,  że  jest  koniec  2011  roku,  nie  ma  odpowiedzi  dotyczącej  programu  gospodarowania 

mieszkaniowym  zasobem  miasta,  co  z  lokalami  użytkowymi,  które  są  bardzo  zaniedbane, 

niejednokrotnie stoją puste,  nie przynosząc przychodów gminie.

Radny Zbigniew Kosmatka  stwierdził,  że  w wypowiedzi  przedmówczyni  brakowało pewnych 

konsekwencji,  przypomniał, że program sprzedaży mieszkań został przyjęty przez Radę, zostały 

zastosowane określone bonifikaty. Radny opowiedział się za przyjęciem tej uchwały jednocześnie 

prosząc o odpowiedź na wątpliwość w jaki sposób ta uchwała spowoduje ograniczenie możliwości 

powstawania  zobowiązań  wymagalnych  np.  w  stosunku  do  wspólnot  mieszkaniowych, 

prawdopodobnie spadnie to na barki budżetu miasta.
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Przewodniczący Komisji  Budżetu i  Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski  stwierdził,  że wiek 

komunalnych  zasobów  mieszkaniowych  i  stan  techniczny,  od  dziesiątek  lat,  jest  powszechnie 

znany,  z  jednej  strony  miasto  realizuje  swoją  politykę,  również  przestrzenną,  korzystając  z 

mieszkań  zamiennych,  zastępczych,  rozbierając  określone  budynki,  przygotowując  tereny  pod 

inwestycje, a z drugiej strony boryka się z ich utrzymaniem. Radny sugerował, by skupić się na 

przekształceniu Miejskiego Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w jednostkę budżetową ponieważ 

przedłożone  akcenty,  uzasadniające  tę  decyzję,   są  przekonywujące,  może  to  wpłynąć  na 

racjonalizację kosztów, może poprawić, po stronie dochodowej, windykację.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc m.  in. stwierdził:

też jestem za sprzedażą wielu mieszkań, wiele mieszkań sprzedajemy poza tymi, które ograniczają 

nam uchwały Rady, podpisuję w ciągu miesiąca kilkadziesiąt aktów notarialnych,  związanych ze 

sprzedażą  mieszkań  komunalnych,  w  opracowywaniu  w  tej  chwili  jest  Wieloletni  Program 

Gospodarowania  Zasobem  Mieszkaniowym  Gminy  Piły  i  spotkania  w  komisjach  pozwolą  na 

wypracowanie takiej koncepcji, która będzie do przyjęcia dla wszystkich, w ostatnim okresie byłem 

w różnych miejscach w Polsce, nikt tego tematu do końca nie załatwił w sposób satysfakcjonujący.

Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska m.  in. stwierdziła:

jeśli chodzi o zobowiązania wymagalne chciałam przypomnieć, że jednym z aspektów zmiany jest 

wymóg rozporządzenia Ministra Finansów z 23 grudnia 2010 r., które w § 3 pkt. 4 mówi, że ujmuje 

się  zobowiązania  wymagalne,  czego  wcześniej  nie  było,  w  związku  z  powyższym,  w  opinii 

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej,  za  wykonanie  budżetu  tego  półrocza  RIO  wskazała  na  te 

zobowiązania,  wykazywane  przez  MZGM  i  trzeba  podjąć  działania  po  to,  aby  zobowiązania 

wymagalne uregulować, na ten moment nie ma takiej możliwości, każde uregulowanie ciągnie za 

sobą środki gminy natomiast samo niedopuszczenie zobowiązań wymagalnych wynika z metody 

finansowania  brutto  z  ustawy o  finansach  publicznych,  czyli  jako jednostka  budżetowa będzie 

dostawała pieniądze z gminy wprost na realizowanie wydatków, rok 2012, w ramach spłacenia tych 

zobowiązań z tylu poprzednich lat, będzie trudny.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XIII/183/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-7/

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły 

w  rejonie  ul.  Głuchowskiej  al.  Powstańców  Wlkp.  omówiła  Dyrektor  Miejskiej  Pracowni 
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Urbanistycznej Iwona Wojtecka – druk nr 186.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

przyjęciu ww. projektu uchwały przez Komisję Gospodarki Miejskiej.

Załącznik  Nr 4  w  sprawie  Rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwag  wniesionych  do 

projektu  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ul. 

Głuchowskiej i al. Powstańców Wlkp. przyjęty został jednogłośnie.

Załącznik Nr 3 w sprawie Rozstrzygnięcia o sposobie realizacji,  zapisanych w miejscowym 

planie  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ul.  Głuchowskiej  i  al.  

Powstańców Wlkp., inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań 

własnych gminy oraz zasadach ich finansowania został przyjęty jednogłośnie.

Załącznik  Nr  2  w  sprawie  Stwierdzenia  zgodności  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Głuchowskiej i al. Powstańców Wlkp. z ustaleniami 

studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  został 

przyjęty jednogłośnie.

Uchwała została podjęta jednogłośnie - uchwała Nr XIII/184/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-8/

Informację  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  za  poprzedni  rok,  w  tym  o  wynikach 

sprawdzianu i egzaminów – art. 5a ust. 4 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty 

przedstawił Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski – druk nr 190.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski zapytał jak kształtują 

się relacje między liczbą uczniów, a liczbą oddziałów i liczbą nauczycieli w ostatnich latach i jak 

kształtowały  się  zależności  między  zauważalnym  wzrostem  kwalifikacji  nauczycieli,  a 

ostatecznymi efektami w postaci wyników nauczania, które w materiale zostały zaprezentowane.

Zastępca Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych Marian Barełkowski  poinformował, 

że informacja została przez Komisję precyzyjnie omówiona i przyjęta.

14



Radny  Jacek  Bogusławski,  odnosząc  się  do  odpowiedzi  na  swoją  interpelację  w  sprawie 

niezadowalających wyników egzaminu gimnazjalnego przez pilskich uczniów zapytał jakie zostały 

wprowadzone programy naprawcze w poszczególnych gimnazjach od września br . Ponadto Radny 

poprosił o przekazanie informacji dyrektorom szkół, nauczycielom, by przypomnieli rodzicom o 

zakazie samodzielnego poruszania po drogach publicznych osobom poniżej 7 roku życia. 

Radny  Leszek  Łado  pogratulował  autorom  przedłożonego  materiały  oceniając  go  jako 

kompleksowy  i  rzetelny.  Radny  informując  o  tym,  że  Kuratorium  Oświaty  i  Wychowania  w 

Poznaniu wysłało specjalistów, którzy mają pomóc szkołom w poprawieniu wyników, zapytał, czy 

wśród tych szkół jest jakaś szkoła pilska. Poruszając kwestie sprzętu komputerowego w szkołach 

zapytał, czy Wydział Oświaty ma informacje jak wiekowy jest ten sprzęt, głównie w pracowniach 

informatycznych.  Radny  stwierdził,  że  w  materiałach  brakuje  informacji  na  temat  pomocy 

logopedycznej, zwrócił się z prośbą do władz miasta, by w przyszłości w szkołach, na pełnych 

etach  zatrudnić  logopedów.  W dalszej  części  wypowiedzi,  porównując  wyniki  nauczania  szkół 

podstawowych Piły z innymi miastami jak Konin, Kalisz, Leszno, stwierdził, że Piła, wspólnie z 

Koninem  jest  na  końcu.  Radny  stwierdził,  że  w  tym  materiale  jest  zawarta  informacja,  że  o 

wynikach ze sprawdzianów i egzaminów są powiadomienie uczniowie i rodzice, a rodzice chcą 

posłać dzieci tam, gdzie szkoła uzyskuje dobre wyniki.

Radny Krzysztof Muchewicz, analizując wyniki szkół podstawowych i gimnazjum stwierdził, że 

występuje bardzo duża różnica między wynikami osiąganymi przez uczniów szkół podstawowych, 

a gimnazjum, za jedną z przyczyn uznał reformę oświaty, która wprowadziła gimnazjum. Ponadto 

Radny poinformował,  że  około  20% dzieci  jest  objętych  opieką  psychologiczną  i  jest  to  ilość 

zatrważająca.

Radna  Wiesława  Sztaba  poparła  przedmówcę  w  kwestii  tworzenia  gimnazjum,  jednocześnie 

zapytała jakie są podejmowane środki zaradcze, zarówno na korzyść ucznia, jak i nauczyciela, a 

także  szkoły.  Radna  wyraziła  zadowolenie  z  faktu,  iż  przedszkola  wypadły  dobrze,  że  w 

placówkach  przedszkolnych  jest  wprowadzona  komputeryzacja,  ale  obawę  Radnej  budzi  ilość 

papierkowej  pracy,  biurokracja,  którą  obarczono  nauczyciela.  Radna  zapytała,  kiedy  będzie 

podwyżka  dla  pracowników  administracji  i  obsługi  i  kiedy  przewidywana  jest  standaryzacja 

stanowisk.  W  końcowej  wypowiedzi  Radna  zapytała  ile  dzieci  nie  zostało  przyjętych  do 

przedszkoli.
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Radna Jolanta Lubińska, dołączając się do przedmówców, podziękowała za dostarczony materiał, 

poinformowała, że zajrzała na stronę Centralnej Komisji Egzaminacyjnej i do edukacyjnej wartości 

dodanej i zgłasza wniosek, by zajrzeć szczegółowo w wyniki, zważywszy, że gimnazja pracują w 

doskonałych  warunkach,  bo  malejąca  liczba  uczniów  w  klasach,  to  doskonałe  warunki  do 

indywidualizowania pracy, natomiast nie za bardzo te warunki przekładają się na wynik końcowy, 

stad trudno to nazywać programem naprawczym.

Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski m. in. stwierdził:

– na  przestrzeni  ostatnich  lat  ilość  uczniów  w  gimnazjach  i  szkołach  podstawowych  się 

zmniejszała, ilość nauczycieli pozostawała na podobnym poziomie, podobnie sprawa wygląda jeśli 

chodzi o wzrost kwalifikacji, które są bardzo wysokie, a wyniki nauczania nie są zadowalające, ale 

to nie jest jedyny element, który można brać pod uwagę przy ocenie pracy naszych szkół,

– wyniki  egzaminów  gimnazjalnych  nie  są  pocieszające,   podejmowane  zadania  przez 

gimnazja są bardzo konkretne, każda szkoła dokonuje tych analiz dogłębnie, wyciągając wnioski 

dla poszczególnych przedmiotów i nauczycieli, odbyły się już dwa spotkania z dyrektorami w tej 

sprawie, wymieniliśmy doświadczenia pomiędzy szkołami, podzieliliśmy się dobrymi praktykami, 

ustaliliśmy  zasady  działania  na  przyszłość,  większość  szkół,  w  których  te  wyniki  nie  są 

zadowalające,  podejmuje działania,  nie zawsze się one nazywają programami naprawczymi,  ale 

efekt  jest  ten  sam,  aby  podnieść  wyniki  egzaminów  zewnętrznych,  są  to  egzaminy  próbne, 

dodatkowe zajęcia, 

– czy specjaliści z Kuratorium trafili do pilskich szkół – nic mi o tym nie wiadomo, żadna 

szkoła  mnie  o  tym  nie  poinformowała,  a  ze  strony  Kuratorium  również  nie  dostałem  takiej 

informacji,

– jeśli chodzi o stan komputerów w szkołach -  jest on różny, sprzęt komputerowy bardzo 

szybko  się  eksploatuje,  dzięki  pomocy  sponsorów,  inicjatywie  dyrektorów  ten  sprzęt  jest 

sukcesywnie wymieniany,

– kwestia logopedy w szkołach – zgodnie z obowiązującym prawem od 1 września zajęcia 

logopedyczne są już obowiązkowe w przedszkolach oraz szkołach gimnazjalnych, logopedzi zostali 

zatrudnieni w zależności od potrzeb i wszystko wskazuje na to, że to samo zadzieje się w szkołach 

podstawowych,

– kwestia rejonizacji, ona nigdy nie ustała, ciągle obowiązywała, staramy się działać w ten 

sposób, by wyrównać poziom szkół, w górę, a nie w dół,

– była mowa, że wyniki na poziomie szkół podstawowych są wyższe,  potem na poziomie 
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gimnazjum niższe – sytuacja w gimnazjum zawsze jest trudniejsza, każda szkoła podejmuje szereg 

działań, aby uczniowie w tych szkołach czuli się bezpiecznie i mogli realizować swoje pasje, 

– element biurokracji wynika z przepisów prawa, na który nie mamy wpływu,

– standaryzacja stanowisk pracowników administracji  obsługi – ciągle nad tym pracujemy, 

należy  tutaj  brać  pod uwagę  szereg  różnych  elementów,  chociażby wyliczanie  powierzchni  do 

sprzątania, ilość uczniów, ilość wydawanych obiadów itd., jest to żmudna praca i na efekty trzeba 

będzie jeszcze poczekać, 

– ilość  dzieci  oczekujących  w  pilskich  przedszkolach  –  na  dzień  dzisiejszy  nie  potrafię 

ilościowo powiedzieć ile  to  jest,  na pewno są jeszcze takie  dzieci,  w zależności  od sytuacji  te  

miejsca się znajdują.

Radny  Leszek  Łado  poprosił  o  podanie  wyniku,  jakie  uzyskało  Gimnazjum,  przy  którym 

funkcjonuje OHP i by w przyszłym roku szkoła pokazała jaki jest wynik bez OHP.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc m. in. stwierdził:

jeżeli chodzi o wyposażenie szkół w sprzęt elektroniczny szeroko rozumiany, te dane opierały się 

na dacie marcowej, we wrześniu został przekazany sprzęt wartości prawie 300 tys. zł, natomiast w 

tej  chwili,  zgodnie  z  realizacją  programu  „Trampoliną  do  sukcesu”  będzie  zakupiony  sprzęt, 

pomoce dydaktyczne, wartości 500 tys. zł. W przyszłym roku, prawdopodobnie w I kwartale, czeka 

nas debata oświatowa, związana m. in. z finansowaniem oświaty, również w zakresie wyposażenia, 

kształcenia nauczycieli, zapowiadam to po to, byśmy mieli świadomość, że pewne działania trzeba 

będzie w przyszłym roku podjąć i po tej debacie będą musieli Państwo decyzje podejmować.

Ad-9/

Informacja  w  sprawie  oświadczeń  majątkowych  Radnych  Rady  Miasta  Piły  za  2010  rok 

została przyjęta do wiadomości – informacja stanowi załącznik do protokołu – druk nr 185.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Janusz  Kubiak  odczytał  pismo  Wojewody 

Wielkopolskiego w sprawie oświadczeń majątkowych Prezydenta Miasta Piły i Przewodniczącego 

Rady Miasta Piły – pismo stanowi załącznik do protokołu.

Ad-10/

Informacja  Prezydenta  Miasta  Piły  z  przeprowadzonej  analizy  oświadczeń  majątkowych 
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została przyjęta bez uwag – informacja stanowi załącznik do protokołu – druk nr 184.

Ad-11/

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych za okres od dnia 13 września 2011 r. do 

dnia 7 października 2011 r. została przyjęta bez uwag – informacja stanowi załącznik do protokołu 

– druk nr 182.

Radny Zbigniew Pyziak zgłosił na piśmie następujące interpelacje:

– spowodowanie wyremontowania 80 m odcinka ul. Świętojańskiej,

– naprawę fragmentu ul. Buczka i ułożenie polbruku,

– prawidłowe  oznakowanie  przejścia  na  ul.  Przemysłowej,  na  wprost  wejścia  na  teren 

cmentarza.

Radny Leszek Łado wnioskował o dokończenie chodnika przy Przedszkolu Nr 12.

Radna Wiesława Sztaba 

– nawiązała  do  sprawy  poruszonej  na  poprzedniej  sesji  tj.  nieprzyjemnych  zapachów, 

poinformowała o tym,  iż  odkryła miejsce,  z  którego te  zapachy się  wydobywają,  jest  to  kanał 

otwarty, który odprowadza ścieki z Zakładów Ziemniaczanych,

– w imieniu mieszkańców zwróciła się z prośbą do Dyrektora Jerzego Maca o wykonanie 

dojścia do małego rynku,

– zapytała kiedy zostanie wykonany chodnik na al. Powst. Wlkp. od strony Kauflandu,

– zapytała kiedy powstanie Kaplica na Cmentarzu.

Radny Jacek Bogusławski  

– poprosił o przedstawienie Prezesa Inwest-Parku i efektów jego pracy,

– podziękował Prezydentowi Miasta i Dyrektorowi Edwardowi Karnasiowi za szybką reakcję 

w sprawie oświetlenia ul. Koszalińskiej i skrzyżowania ul. Dąbrowskiego z ul. 500 Lecia.

Radna Jolanta Lubińska 

– w  imieniu  młodzieży  i  Pani  Dyrektor  Zespołu  Szkół  Ponadgimnazjalnych  Nr  1  z  ul.  

Ceglanej wnioskowała o uporządkowanie terenu przed szkołą,

– zapytała kiedy przewidywany jest koniec remontu jednej nitki wiaduktu ponieważ jest to 
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jedyna droga na cmentarz.

Radna  Maria  Miler  poruszyła  sprawę  zwrotu  środków  unijnych  przez  Miejski  Zakład 

Komunikacji.

Radny Marian Barełkowski 

– zapytał jak będzie wyglądał dalszy etap remont ul. Żeleńskiego do Niemcewicza i od ul. 

Niemcewicza do nowej obwodnicy,

– zapytał kiedy będzie wykonane oświetlenie na ul. Konarskiego.

Radny Zbigniew Kosmatka  poruszył sprawę prowadzonych prac, na przełomie lipca i sierpnia, 

przy ul. Nowej przez MWiK lub MEC, związanych z ujęciem do nowego budynku, gdzie po ich 

ukończeniu został naruszony wpust kanalizacji deszczowej, co powoduje zapadanie się studzienki.

Radna Wiesława Sztaba poruszyła sprawę jeżdżących po ulicach Piły Elek z innych miast pytając, 

czy nie powinni płacić podatku drogowego dla miasta Piły.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Janusz Kubiak zapytał jak jest przygotowane miasto do 

akcji „Zima” i jak będzie to wyglądało finansowo.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc m in. stwierdził: 

– problem Elek występuje od wielu lat na terenie Piły i jakiś specjalny podatek drogowy dla 

tych osób jest niemożliwy,

– Pana Radnego Kosmatkę proszę o złożenie interpelacji na piśmie,

– ul. Żeleńskiego – celowo zostały przerwane tam prace, bo będzie wkraczał tam MWiK,

– ZSP Nr 1 – jeśli to jest nasz teren, to musi być uporządkowany,

– remont jednej nitki wiaduktu – nie jest to nasze zadanie, nie potrafię zdeklarować, czy do 1 

listopada będzie to otwarte, skontaktuję się z zarządcą drogi i przekażę informację,

– Dom Przedpogrzebowy - w WPF jest zarezerwowane około 7 mln zł, 

– teren przy Biedronce, chodniki – wstępnie planowane jest tam rondo z przebudową układu 

komunikacyjnego   Kossaka  -  al.  Powstańców-  Roosevelta  i  wówczas  można  mówić  o 

uporządkowaniu całości tego terenu,
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– dokończenie  chodnika  przy  Przedszkolu  Nr  12  oraz  zgłaszane  dokończenia  chodników 

przez radnych Pyziaka i Łado – gdyby to wszystko zliczyć, to jest to kilkaset  tysięcy łącznie, 

poproszę o interpelację na piśmie, postaram się to rozważyć,

– oświetlenie ul. Konarskiego – są pewne problemy związane z oświetleniem Piły, dwukrotnie 

odwoływałem przetargi na opracowanie dokumentacji związanej z oświetleniem Piły ze względu na 

to,  że  oferty,  które  wpływały,  przekraczały  możliwości  finansowe  gminy,  wydzieliliśmy temat 

osiedla K3, które chcemy jak najszybciej zrobić, też przetarg musieliśmy odwołać, bo oferentów w 

pierwszej  wersji  nie  było,  drugi  przetarg  dopiero  został  rozstrzygnięty,  mam  nadzieję,  że  w 

przyszłym roku temat oświetlenia uda się rozwiązać kompleksowo i oczekuję z Państwa strony 

poparcia w tym zakresie,

– MZK – z uwagi na nieobecność Pana Serwackiego i Pani Bober pozwolę sobie parę słów 

powiedzieć. Kwestia dotyczy 250 tys. zł i prawidłowości lub nieprawidłowości złożenia wniosku o 

dotację. Wniosek ten został złożony zgodnie z obowiązującymi przepisami, w międzyczasie doszło 

do takiej sytuacji, że firma, do której ten wniosek został złożony, w jednym załączniku dokonała 

zmiany.  Na  dzień  dzisiejszy  te  pieniądze  nie  są  w  żaden  sposób  zabrane  ponieważ  trwa  spór 

pomiędzy MZK i nie pamiętam jaką firmą, nie chciałbym wprowadzać w błąd. Na dzień dzisiejszy 

te pieniądze nie są w żaden sposób zwrócone, trwa spór między MZK, a tym, który dotował MZK, 

jeśli interpelacja zostanie złożona na piśmie będę mógł udzielić precyzyjnej odpowiedzi.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska m .in. stwierdziła: 

jest  wśród  nas  nowy  Prezes  Inwest-Parku  Pan  Sławomir  Grajczyk,  jest z  nami  od  początku 

października, pozwoli nam to na przyspieszenie pewnych działań w płaszczyźnie gospodarczej, nie 

oznacza  to,  że  mamy jakiekolwiek  opóźnienia,  dla  przypomnienia  -  od  początku  października 

mamy podstrefę Pomorskiej Strefy Ekonomicznej, mamy porozumie z Polską Agencją Inwestycji 

Zagranicznych,  czyli  wszelkie  narzędzia  ku  temu,  żeby  teraz  podjąć  intensywne  działania  w 

kierunku pozyskiwania  inwestorów, czy wspierania  przedsiębiorców działających już na terenie 

naszego miasta. Prezes został już przedstawiony Izbie Gospodarczej Północnej Wielkopolski, już 

rozpoczęły  się  kuluarowe  rozmowy,  czyli  istotnie  była  taka  potrzeba  stworzenia  takiego 

instrumentu  wspierającego,  gdzie  inwestor  mógłby  zadać  bezpośrednie  pytania,  a  my  z  kolei 

udzielić  mu  bezpośredniego  wsparcia.  Jednym z  pierwszych,  wspólnych  działań  będzie  Forum 

Gospodarcze, zorganizowane pod patronatem Polskiej Agencji Inwestycji Zagranicznych w Pile w 

dniu 24 listopada, już teraz serdecznie zapraszam, zaproszenia dotrą do Państwa w najbliższych 

dniach,  tam z  udziałem Marszałka  Województwa  Wielkopolskiego,  z  udziałem przedstawicieli 

Strefy Ekonomicznej,  Polskiej  Agencji  Inwestycji  Zagranicznych oraz wybranych zaproszonych 
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przedsiębiorców będziemy wspólnie  zastanawiać  się  w którym kierunku  poprowadzić  tą  naszą 

ofertę inwestycyjna miasta tak, żeby można było mówić o dobrym kierunku, o szansie na sukces.

Prezes  Inwest-Parku  Sławomir  Grajczyk  przedstawiając  się  powiedział  kilka  słów  o  sobie, 

pierwszych  dniach  pracy i  planach  na  przyszłość.  Pan  Prezes  udzielił  dodatkowych  informacji 

Radnej Wiesławie Sztabie na  temat  swojego wykształcenia i  doświadczenia  z  dotychczasowej 

pracy.

Radna Małgorzata Karwacka zgłosiła sprawę braku połączenia autobusowego z Zielonej Doliny 

z dworcem PKP i PKS oraz stwierdziła, że obszar K3 nie jest również skomunikowany z dworcem 

PKP i PKS.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska m. in. stwierdziła:

jeśli chodzi o MZK – w tej chwili trwają konsultacje w rejonie K3, ankieterzy z ramienia MZK 

pytają mieszkańców jakie tam są deficyty komunikacyjne, pierwsze niefortunne zmiany zostały w 

tym  rejonie  przeprowadzone,  na  skutek  pewnych  błędów,  zauważonych  przez  mieszkańców, 

zdecydowano przeprowadzić takie badania, zmierzające do określenia jakich kierunków oczekują 

mieszkańcy, jakich połączeń i na tej podstawie zostaną zaproponowane nowe rozwiązania.

Radny Paweł Dahlke stwierdził, że powinna być taka zasada, że w momencie zmian, gdy zmienia 

się szefostwo, żeby można było taką osobę poznać.

Prezes  Spółki  „Gwda”  Bogdan  Giergielewicz  stwierdził,  że  Kompostownia  jest  wzorowo 

zorganizowana, jest poza Piłą, w Polsce dominują wiatry zachodnie i kierunek wiatrów na miasto 

praktycznie nie występuje, został zamontowany rękaw lotniczy i momencie, gdy wiatry będą wiały 

na Piłę, pewne czynności nie będą wykonywane. W tej chwili trwa kampania ziemniaczana i te 

odory, przez dwa miesiące się pojawiają. Pan Prezes poinformował, że 10 listopada będzie otwarta 

Kompostownia i będzie ona pełniła tą funkcję związaną z ochroną środowiska,  oraz zaprosił na 

konferencję, która odbędzie się 15 listopada, a która będzie poświęcona odpadom komunalnym.

Ad-12/

W punkcie „Wolne wnioski i informacje „ głos zabrali:

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Janusz  Kubiak poinformował  o  złożeniu  do 

21



Przewodniczącego  Rady  Miasta,  w  dniu  dzisiejszym,   wniosku  o  ukonstytuowaniu  się  Klubu 

Radnych Prawa i  Sprawiedliwości oraz zwrócił  się do radnych z prośbą o podjecie uchwały w 

sprawie  powołania  Zespołu  do  likwidacji  dokumentów  związanych  z  wyborem  ławników 

proponując, by był to ten sam Zespół, który przeprowadzał wybory ławników.

 

Radny Zbigniew Kosmatka przypomniał, że 15 września złożył 4 wnioski związane z nowelizacją 

uchwały dotyczącej odpłatności miejsc w przedszkolach, poinformował, że 6 października otrzymał 

odpowiedź,  w której  konkluzja jest  taka,  że proponowane przez Radnego zmiany uznaje się za 

nieracjonalne.  Radny odczytał  fragmenty  odpowiedzi  otrzymanego  pisma  proponując  ponowne 

przemyślenie sprawy.– pismo w załączeniu protokołu.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły  Krzysztof  Szewc  uznał,  iż  Radny  nie  chce  zrozumieć 

odpowiedzi  i  jej  sensu,  stwierdził,  że  w  wypowiedzi  powtarza  się  cały  czas  to,  co  zostało 

precyzyjnie w piśmie wyjaśnione, Pan Prezydent poinformował, iż tę odpowiedź otrzymali również 

wszyscy radni. Pan Prezydent podtrzymał decyzje, że wnioski Radnego są błędne.

Radny Zbigniew Kosmatka stwierdził, że jest to pismo adresowanego do Radnego, bez żadnego 

rozdzielnika.

Rada, jednogłośnie, podjęła uchwałę w sprawie powołania Zespołu do likwidacji dokumentów 

związanych z wyborem ławników akceptując propozycję Wiceprzewodniczącego Rady Miasta 

Piły Janusza Kubika, by był to ten sam Zespół, który przeprowadzał wybory ławników.

Radna Wiesława Sztaba  zgodziła się z wypowiedzią Radnego Zbigniewa Kosmatki popierając 

propozycję podejścia  ponownie  do sprawy,  Radna stwierdziła,  że  nie  otrzymała  odpowiedzi  na 

wniosek wykonania dojścia do małego rynku.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc stwierdził, iż poprosił o pisemną interpelację, 

którą rozważy.

Pan Sławomir Pietrkiewicz  przedstawił swoją sprawę informując, iż dotyczy ona ul. Hutniczej, 

skrzyżowania tej ulicy z ul. Batalionów Chłopskich, a chodzi o to, że w wyniku przebudowy ul. 

Hutniczej powstał problem ze skrzyżowaniem z ul. Batalionów Chłopskich, ze zbierającą się wodą. 

Pan Pietrkiewicz stwierdził, że woda, na krótkim odcinku, zbiera się, nie ma odpływu i zagraża jego 
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spokojnemu egzystowaniu i posesji, zwłaszcza w okresie zimowym. Zdaniem mieszkańca zostało 

to  wykonane  zgodnie  z  planem  tylko  nikt  sobie  nie  zadał  trudu,  żeby  te  plany  porównać  z 

rzeczywistością.  Sprawa  dotyczy odcinka  15,  20  metrowego i  chodzi  o  jego wyremontowanie. 

Zwrócił  się  do  Rady  o  podjęcie  wiążącej  decyzji  w  sprawie  usunięcia  tej  usterki,  w  ramach 

przebudowy tej ulicy.

Dyrektor Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich Jolanta Sobieszczyk m. in. stwierdziła:

przebudowa ul. Hutniczej odbyła się zgodnie z projektem budowlanym, który został wykonany na 

podstawie inwentaryzacji stanu istniejącego,  kwestia tej zbierającej się wody to jest taka sytuacja, 

że jest to w rejonie skrzyżowania ul. Hutniczej i Batalionów Chłopskich. Skrzyżowanie to, jeśli 

chodzi o stronę ul. Hutniczej, zostało wykonane poprawnie i odpływ wody w kierunku Hutniczej 

jest  właściwy,  natomiast  woda,  która się  tam gromadzi,  gromadzi  się  czasowo,  po intensywnej 

ulewie, teren i grunt, który jest na ul. Batalionów Chłopskich, jest terenem bardzo nasiąkliwym i 

woda bardzo szybko wsiąka w grunt. Ulica Batalionów Chłopskich nie ma okrawężnikowania, nie 

ma również chodnika i uregulowanie na odcinku, na wysokości posesji Pana Pietrkiewicza, to jest 

odcinek  około  20,30  metrów  do  kolejnego  skrzyżowania  w  rejonie  placu  zabaw,  to  byłoby 

uregulowanie  tego  krótkiego  odcinka,  a  ten  problem  przesunąłby  się  kawałek  dalej.  Ulica 

Batalionów  Chłopskich  wymaga  przebudowy  w  zakresie  okrawężnikowania  i  rasowego 

odwodnienia, wtedy ten problem zostanie kompleksowo rozwiązany, odcinkowe realizowanie tego 

wątku nie będzie rozwiązaniem kompleksowym, nadal  będzie wymagało środków finansowych. 

Jest to zadanie, które w przyszłości należałoby zrealizować.

Pan Sławomir Pietrkiewicz nie zgodził się z wypowiedzią Pani Dyrektor, uznał iż nie potrzeba tu 

wysokiej klasy fachowca, który stwierdziłby, że ten problem istnieje na odcinku 20, 25 metrów. Pan 

Pietrkiewicz podkreślił, że problem wystąpił w wyniku przebudowy ul. Hutniczej i uznał że nie ma 

powodu przebudowy całej ul. Batalionów Chłopskich.

Ad-13/

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Janusz 

Kubiak zamknął obrady XIII sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała                                                      Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb                                                                         Janusz Kubiak 
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